
ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΎΠΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Βιέννη , 21 Απριλίου 1997 
( έδρα Καγκελλαρίας )

Διήμερη επίσκεψη εργασίας πραγματοποιεί από σήμερα στη Βιέννη, ο 
Πρωθυπουργός Κώστας Σημίτης .
Στις 10.30 το πρωϊ είχε στην αρχή μία κατ’ ιδίαν συνάντηση με τον 
Ομοσπονδιακό Καγκελλάριο της Αυστρίας Viktor Klima . Κατόπιν οι συνομιλίες 
συνεχίστηκαν σε επίπεδο αντιπροσωπειών υπό την συμπροεδρία των δύο 
Πρωθυπουργών.

Μετά το πέρας των συνομιλιών, ο Πρωθυπουργός Κώστας Σημίτης προέβη στις 
ακόλουθες δηλώσεις προς τους Ελληνες δημοσιογράφους :

" Με τον Καγκελλάριο της Αυστρίας κ. Κλίμα είχαμε μια πολύ φιλική συζήτηση, 
η οποία οδήγησε σε κοινά συμπεράσματα στα περισσότερα σημεία .
Κεντρικό σημείο της συζήτησης ήταν π Διακυβερνητική Διάσκεψη για την 
αναμόρφωση της Ευρωπαϊκής Ενωσης . Πιστεύουμε και εμείς ( και η Αυστρία 
επίσης ) ότι πρέπει να διατηρήσουμε τον ομοσπονδιακό χαρακτήρα της Ενωσης. 
Και γι’ αυτό, οι μικρές χώρες ( όπως η Ελλάδα, η Αυστρία ) 6α πρέπει να 
συνεχίζουν το ρόλο τον οποίο διαδραματίζουν μέχρι σήμερα .

Με τον κ. Κλίμα μείναμε επίσης σύμφωνοι πως αυτή τη στιγμή δίδεται ιδιαίτερη 
προσοχή σε ορισμένα οικονομικά μεγέθη . Αυτό είναι σημαντικό, αλλά δεν είναι 
τα μόνο το οποίο πρέπει να επιδιώξουμε . Πρέπει να γίνει μια προσπάθεια για 
την απασχόληση, για την πλήρη απασχόληση . Και θα πρέπει να υπάρξει ένα 
σχετικό κεφάλαιο στη νέα Συνθήκη, όπως πρέπει να υπάρξουν και σχετικές 
πολιτικές .

Οσον αφορά την Οικονομική και Νομισματική Ενωση (ΟΝΕ ) , μείναμε επίσης 
σύμφωνοι.. Auto αφορά και τις διαπραγματεύσεις για την επέκταση της 
Κοινότητας, ότι πρέπει να ισχύουν γενικά οι ίδιοι κανόνες . Εάν υπάρξει ( που θα 
υπάρξει) μια πρώτη ομάδα . η οποία θα συμμετάσχει στην ΟΝΕ , οι ίδιοι κανόνες ( nou άλλωστε προβλέπονται αυτή τη στιγμή ) θα πρέπει να ισχύσουν και για 
όποια κράτη δεν συμμετάσχουν στην πρώτη αυτή ομάδα . Κανόνες που θα 
καθορίσουν τη συμμετοχή τους στη δεύτερη ομάδα .

Οσον αφορά τα θέματα της κοινής εξωτερικής πολιτικής και άμυνας { ΚΕΠΠΑ): 
Οπως ξέρετε, η Αυστρία έχει μία διαφορετική θέση, γιατί είχε ακολουθήσει επί 
δεκαετίες μια πολιτική ουδετερότητας, όμως μείναμε σύμφωνοι πως θα πρέπει 
να επανεξετάσουμε γενικά τα θέματα εξωτερικής πολιτικής και άμυνας. Σ' ενα 
νέο κόσμο θα πρέπει η ΕΕ να καθορίσει την ταυτότητά της σ’ αυτά τα θέματα .

Ανέφερα και συζητήσαμε τα θέματα που έχουν σχέση με την Τουρκία και τη 
θέση της Τουρκίας απέναντι στην ΕΕ .
Ανέφερα επίσης και συζητήσαμε τα θέματα τα οποία έχουν σχέση με την 
Κύπρο. Και πιστεύω ότι και προς αυτή την κατεύθυνση υπήρχε μια κοινή
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γραμμή, δηλ. ότι θα πρέπει να εφαρμόζονται το Διεθνές Δίκαιο και οι Διεθνείς 
Συνθήκες.

Οι ελληνο-αυστριακές σχέσεις είναι σχέσεις οι οποίες βρίσκονται σε ιδιαίτερα 
καλό επίπεδο . Και μετά την επίσκεψη αυτή , είμαι βέβαιος ότι θα συνεχίσουν να 
είναι σε καλό επίπεδο και σε καλύτερο τα επόμενο χρόνια " .

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ : Κύριε Πρόεδρε , ποιες είναι οι προοπτικές για ένα 
επιτυχημένο Συμβούλιο Σύνδεσης στο τέλος του μηνός ;

ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ : Οι προοπτικές εξαρτώνται από τη στάση της Τουρκίας. Εάν 
η Τουρκία δεχθεί να αποκηρύξει τη χρήση βίας , εάν δεχθεί να εφαρμόσει το 
Διεθνές Δίκαιο και εάν δηλώσει ότι πρόκειται να προσφύγει στο Δικαστήριο της 
Χάγης για να εξετασθούν τα όποια αιτήματα ή απαιτήσεις της . τότε οι 
προοπτικές θα είναι καλές .

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ : Κύριε Πρόεδρε, παραμένουν δηλαδή οι προϋποθέσεις όπως 
είχαν τεθεί από το Συμβούλιο της 15ης Ιουλίου ;
Και μια και το θέσατε, οι ανησυχίες 32 βουλευτών του ΠΑΣΟΚ , θα έλεγα ότι δεν 
λαμβάνουν υπόψη αυτή τη θέση ;

ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ : Το Συμβούλιο της 15ης Ιουλίου του 1996 είχε θέσει ορισμένες 
προϋποθέσεις και είχε ζητήσει από την Τουρκία να υπάρξει μια απάντηση .
Η Τουρκία έδωσε αυτή την απάντηση . Και όπως έχουμε ήδη δηλώσει, π 
απάντηση αυτή για μας δεν θεωρείται ικανοποιητική . Ως εκ τούτου, δεν υπάρχει 
κανένας λόγος να αλλάξουμε τη στάση μας .
Οσον αφορά τη δήλωση των 32 βουλευτών, στην οποία αναφέρεσθε, θα μου 
επιτρέψετε εδώ στο εξωτερικό να μην σχολιάσω αυτή την ενέργεια . Θα την 
σχολιάσω , εάν χρειασθεί, στην Ελλάδα, όταν επιστρέφω .

Σας ευχαριστώ πολύ .

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΙ : Και εμείς ευχαριστούμε, κύριε Πρόεδρε .

Στις συνομιλίες του Ελληνα Πρωθυπουργού με τον Αυστριακό Καγκελλάριο 
συμμετείχαν επίσης από ελληνικής πλευράς ο Υφυπουργός Εξωτερικών Γιάννος 
Κρανιδιώτης, ο Σύμβουλος του Πρωθυπουργού Νίκος Θέμελης, ο Διευθυντής του 
Διπλωματικού Γραφείου τομ Πρωθυπουργού Πρέσβυς Δημήτρης Καραϊτίδης και 
υπηρεσιακοί παράγοντες .

Στη συνέχεια , ο Αυστριακός Καγκελλάριος παρέθεσε πρόγευμα προς τιμήν του 
Ελληνα Πρωθυπουργού , στο οποίο παρεκάθησε επίσης και ο ειδικός 
απεσταλμένος του ΘΑΣΕ για την Αλβανία , πρώην Καγκελλάριος της Αυστρίας, 
Φράντς Βρανίτσκι.
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( Των δηλώσεων του Πρωθυπουργού Κώστα Σημίτη προς τους Ελληνες 
δημοσιογράφους , προηγήθηκε κοινή συνέντευξη Τύπου του Ελληνα 
Πρωθυπουργού και του Αυστριακού Καγκελλάριου προς τομς Ελληνες και 
Αυστριακούς δημοσιογράφους . Επίσης ο Πρωθυπουργός προέβη σε σύντομες 
δηλώσεις προς την αγγλόφωνη και γαλλόφωνη εκπομπή του αυστριακού 
ραδιοφώνου )

Σε ερώτηση δημοσιογράφου της αγγλόφωνης εκπομπής του αυστριακού 
ραδιοφώνου για την κατάσταση στην Αλβανία , ο Πρωθυπουργός απάντησε :
( ανεπίσημη μετάφραση από την αγγλική )

" Η ελληνική κυβέρνηση , από την πρώτη στιγμή που εκδηλώθηκε η κρίση στη 
γειτονική χώρα, πήρε μια σειρά πρωτοβουλιών, τόσο στο πλαίσιο της ΕΕ , όσον 
και μονομερώς, με στόχο την εξομάλυνση της κατάστασης . Δεν μπορούμε αυτή 
τη στιγμή να πούμε ότι η κρίση τερματίσθηκε, διότι δεν γνωρίζουμε πώς θα 
εξελιχθεί η κατάσταση . Αυτό που πρέπει να κάνουμε, είναι να πείσουμε τα 
αλβανικά κόμματα και τον Πρόεδρο Μπερίσα ότι θα πρέπει να γίνουν εκλογές 
το συντομότερο δυνατόν και ότι η δημοκρατία 9α πρέπει να λειτουργήσει στην 
Αλβανία . Επίσης , πρέπει να δώσουμε ανθρωπιστική βοήθεια, αλλά και 
οικονομική βοήθεια , προκειμένου να ανταπεξέλθει ο πληθυσμός στις δυσκολίες 
πομ αντιμετωπίζει . Το κύριο όμως θέμα παραμένει η εξεύρεση πολιτικής 
λύσης."

Τέλος, ο Πρωθυπουργός Κώστας Σημίτης απάντησε στις ακόλουθες ερωτήσεις 
δημοσιογράφου της γαλλόφωνης εκπομπής του αυστριακού ραδιοφώνου :
( ανεπίσημη μετάφραση από τη γαλλική )

RADIO AUTRICHE INTERNATIONALE : Κύριε Πρόεδρε, πώς εκτιμάτε την 
αποστολή του πρώην Καγκελλάριου Φ. Βρανίτσκι ως απεσταλμένου του ΟΑΣΕ 
στην Αλβανία ;

ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ: Πιστεύω πως η αποστολή του είναι απαραίτητη, απολύτως 
απαραίτητη . Θα πρέπει να υπάρχει κάποιος που να συζητά υπεύθυνα με όλους 
τους εμπλεκόμενους στη διαχείριση των προβλημάτων στην Αλβανία .
Θα πρέπει να υπάρχει κάποιος που να συντονίζει την βοήθεια και να συνδράμει 
στην εξεύρεση πολιτικής λύσης .
Θα πρέπει να υπάρξει πολιτική λύση στην Αλβανία . Πιστεύω πως ο κ. 
Βρανίτσκυ έχει τις δυνατότητες και διαθέτει τις ικανότητες προς εξεύρεση 
πολιτικής λύσης .

RADIO AUTRICHE INTERNATIONALE : Το κλίμα της συνάντησής σας με τον 
Αυστριακό Καγκελλάριο πώς ήταν ;

ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ : Το κλίμα ήταν εξαίρετο . Συμπέσαμε στα περισσότερα 
σημεία . Θα έλεγα ότι σχεδόν σε όλα τα θέματα των συζητήσεων υπήρξε 
ταύτιση απόψεων .

Σας ευχαριστώ πολύ .


